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Protokół Nr 0012.4.7.2019
 z posiedzenia Komisji Prawa Porządku Publicznego oraz Samorządu Osiedlowego

Rady Miasta Kalisza,
które odbyło się w dniu 21 maja 2019 roku.

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Sprawozdanie finansowe Miasta Kalisza za 2018 rok.
4. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok.
5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta Kalisza

na lata 2019-2038.
7. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej na terenie miasta Kalisza.
8. Projekt uchwały w sprawie nadania nazw drogom oraz rondu na terenie miasta Kalisza.
9. Pismo Prezydenta Miasta Kalisza w sprawie wyrażenia opinii na temat zaproponowanych

nazw ulic na terenie Osiedla Dobro i Osiedla Tyniec.
10.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Asnyka. 
11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Chmielnik.
12.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Czaszki.
13.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Dobro.
14.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Dobrzec P.
15.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Dobrzec   W.
16.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Kaliniec.
17.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Korczak.
18.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Majków.
19.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Ogrody.
20.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Piskorzewie.
21.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Piwonice.
22.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Rajsków.
23.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Rogatka.
24.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Rypinek.
25.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Szczypiorno.
26.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Śródmieście I.
27.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Śródmieście II.
28.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Tyniec.
29.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Widok.
30.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Winiary.



31.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu XXV-Lecia.
32.  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Zagorzynek.
33.  Projekt uchwały w sprawie granic jednostek pomocniczych na terenie miasta Kalisza.
34.  Korespondencja:
 Uchwała  Nr  SO–0954/59/3/Ka/2019  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii
o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miast  Kalisza  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu
za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami.

 Pismo  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Kaliszu  w  sprawie  dofinansowania  zakupu
radiowozów.

35.  Sprawy bieżące i wolne wnioski.
36.  Zamknięcie posiedzenia.

******************************************************************************

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia posiedzenia dokonał przewodniczący Komisji,  Zbigniew Włodarek witając członków
Komisji oraz przybyłych gości.

Ad. 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący komisji zaproponował, aby dokonać zmiany porządku obrad i punkty dotyczące
projektów uchwał w sprawie zmian statutów osiedli omówić w pierwszej kolejności.  Porządek
obrad z zaproponowaną zmianą został przyjęty bez zastrzeżeń. 
Głosowanie: 7 osób za (7 obecnych).

Ad. 3. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Asnyka.
Głos zabrała pani Katarzyna Wawrzyniak, naczelnik Kancelarii Rady Miasta, omawiając istotne
zmiany,  które  po  konsultacjach  z  jednostkami  pomocniczymi  miasta  zostały  wprowadzone
do statutów osiedli.
Pani  Czesława  Krymarys,  Przewodnicząca  Rady  Osiedla  Rajsków,  wspomniała  o  zmianie
dotyczącej likwidacji komisji rewizyjnej.
Pani Wawrzyniak wyjaśniła, iż przedmiotowa zmiana została wprowadzona ze względu na liczne
głosy z rad osiedli opowiadające się za zlikwidowaniem komisji rewizyjnej.
Pani  Krymarys  spytała,  czy  po  terminie  zgłaszania  kandydatur  do  Prezydenta,  celem
udostępnienia  ich  na  stronie  miasta,  będzie  możliwość  zgłoszenia  kandydatury  bezpośrednio
na spotkaniu wyborczym. Pani Wawrzyniak odpowiedziała, że oczywiście będzie taka możliwość,
a  zgłaszanie  kandydatur  w  celu  promocji  na  stronie  miasta  jest  tylko  dodatkową  opcją
wypromowania swojej osoby. Zaznaczyła również, że mimo wcześniejszego zgłoszenia kandydata
konieczna  będzie  również  jego  obecność  na  spotkaniu  wyborczym.  Następnie  padło  pytanie
o  skład  rady  rady  osiedla,  a  dokładnie  o  zmniejszenie  liczby  członków  rady  osiedla.  Pani
Wawrzyniak  wyjaśniła,  że  jest  to  liczba  odgórnie  narzucona  przez  ustawę  o  samorządzie
gminnym i nie podlega zmianie.
Wobec braku innych pytań przystąpiono do głosowania: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Chmielnik.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Czaszki.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).



Ad. 6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Dobro.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Dobrzec P.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 8. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Dobrzec W.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Kaliniec.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 10. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Korczak.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Majków.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 12. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Ogrody.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad.  13.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  nadania  statutu  Osiedlu
Piskorzewie.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Piwonice.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 15. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu Rajsków.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 16. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Rogatka.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 17. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Rypinek.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad.  18.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  nadania  statutu  Osiedlu
Szczypiorno.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad.  19.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  nadania  statutu  Osiedlu
Śródmieście I.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad.  20.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  nadania  statutu  Osiedlu
Śródmieście II.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).



Ad. 21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Tyniec.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 22. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Widok.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 23. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie nadania statutu Osiedlu Winiary.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 24.  Projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie nadania statutu Osiedlu XXV-
Lecia.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad.  25.  Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  nadania  statutu  Osiedlu
Zagorzynek.
Głosowanie: 8 osób za (8 obecnych).

Ad. 26. Sprawozdanie finansowe Miasta Kalisza za 2018 rok.
Sprawozdanie omówiła pani Irena Sawicka, skarbnik Miasta Kalisza.
Głosowanie: 5 osób za, 3 wstrzymały się od głosu (8 obecnych).
Sprawozdanie zostało przyjęte.

Ad. 27. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok.
Głos zabrała pani Irena Sawicka, skarbnik Miasta Kalisza.
Głosowanie: 5 osób za, 2 wstrzymały się od głosu (7 obecnych).

Ad. 28. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok.
Projekt  uchwały  przedstawiła  pani  Irena  Sawicka,  skarbnik  Miasta  Kalisza,  omawiając
wprowadzone zmiany w budżecie.
Radny Roman  Piotrowski  zapytał  jaka  jest  różnica  w  oprocentowaniu  pomiędzy obligacjami
a  zaciągnięciem  długoterminowego  kredytu.  Pani  Sawicka  wyjaśniła,  że  nie  jest  w  stanie
odpowiedzieć  na  powyższe  pytanie,  ponieważ banki  przed  zaciągnięciem kredytu  nie  udzielą
konkretnych informacji w tej sprawie.
Tadeusz Skarżyński wspomniał,  że gdy rada przyjmowała budżet Miasta Kalisza na 2019 rok
założenia były takie, że część zobowiązań pokryta zostanie z emisji obligacji. Natomiast kiedy
doszło do głosowania w sprawie emisji obligacji część klubów zagłosowała przeciw, blokując tym
ich emisję.  Stwierdził,  że  powodem oddania głosów przeciwnych było nie  uwzględnienie  ich
wniosków do budżetu. 
Radny Eskan Darwich zaznaczył, że złożył ponad dwadzieścia wniosków do budżetu i ani jeden
z nich nie został uwzględniony w budżecie, więc nie ma dla niego argumentów przemawiających
za  tym,  aby  głosował  za.  Stwierdził,  że  nie  chodzi  o  to  aby  zabłysnąć,  ponieważ  wnioski
zgłoszone  przez  niego  były  wnioskami  mieszkańców,  które  do  niego  zostały  zgłoszone.
Wspomniał, że w tym roku rekordowo wysoka jest kwota wolnych środków, więc zadania można
by było  zrealizować  z  tej  kwoty.  Zaznaczył  również,  że  chciałby wiedzieć  jaka  jest  obecnie
dokładna kwota  wolnych środków i  na co ma zostać  przeznaczona.  Pani  Skarbnik wyjaśniła,
że część środków rozdysponowana została na sesji kwietniowej, na nadchodzącą sesję ponownie
część zostanie zostanie rozdzielona i pozostałe wolne środki stanowić będą kwotę około trzech
milionów złotych.



Radny Tadeusz Skarżyński stwierdził, że nie zgadza się z wypowiedzią radnego Darwicha, gdzie
twierdzi, że żaden z jego wniosków nie został uwzględniony, ponieważ wnioski składane przez
innych  radnych  z  jego  klubu  zostały  przyjęte  i  mimo  to  cały  klub  zablokował  uchwalenie
obligacji.
Pani  Skarbnik  przedstawiła  wszystkie  zadania,  które  mają  być  sfinansowane  zaciągniętym
kredytem.
Przewodniczący  komisji  zapytał  o  realizację  zadań  inwestycyjnych  oraz  o  to,  czy  pozostałe
siedem miesięcy to wystarczający czas aby wykorzystać na te zadania całą kwotę zaciągniętego
kredytu.  Zapytał,  czy nie lepiej  byłoby zaciągnąć mniejszą kwotę,  aby środki zostały w pełni
wykorzystane  i  na  koniec  roku  nie  przechodziły  na  konto  wydatków  niewygasających.  Pani
Sawicka wyjaśniła, że deficyt zaplanowany był w budżecie i trzeba opierać się na kwocie, która
z niego wynika. Dodała, że część wydatków będzie poniżej wykonania, lecz niektóre mogą być
powyżej, a zdecydują tu przetargi. Jeśli chodzi o wydatki niewygasające to nie wszystkie zadania
są możliwe do zrealizowania choćby ze względu na pogodę lub braki pozwoleń innych instytucji
koniecznych do dalszej realizacji inwestycji. 
Radna Elżbieta  Dębska stwierdziła,  że  skoro budżet  został  ustalony i  przegłosowany to musi
zostać  zrealizowany.  Radny  Eskan  Darwich  zarzucił,  że  gdy  pojawiają  się  wolne  środki,
na komisje wpływają gotowe zestawienia wniosków i nikt wcześniej nie pyta wcześniej radnych
z jego klubu o zdanie. Pani Skarbnik odpowiedziała, że gdy pojawiają się wolne środki, wszystkie
zadania są zawsze rozpisane w uchwale w sprawie zmian w budżecie i nic nie jest robione „pod
stołem”.
Radny Piotr Mroziński wspomniał, że rzeczywiście jego klub nie popierał uchwalonego budżetu,
lecz  nie  wyobraża  sobie,  w obecnej  sytuacji,  nie  przekazać środków na  tematy  takie  jak  na
przykład ekologia. Radny Skarżyński tłumaczył, że Prezydent na początku kadencji proponował
wszystkim  klubom  udział  w  układaniu  budżetu.  Dodał,  że  o  tym,  które  wnioski  znajdą  się
w uchwale budżetowej decyduje Prezydent.
Radna Magdalena Walczak zarzuciła, że skoro wszyscy razem mają działać dla dobra miasta to
dlaczego nie  został  procedowany projekt  uchwały w sprawie  darmowej  komunikacji  złożony
przez  jej  klub,  a  Prezydent  „ścigał  się”  kto  pierwszy go  złoży.  Zaznaczyła  także,  że  gdyby
Przewodniczący  Rady  zastosował  przepisy,  które  go  obowiązują  i  włączył  projekt  uchwały
złożony przez klub do porządku obrad w terminie wskazanym w przepisie, to powyższy projekt
uchwały powinien być procedowany jako pierwszy.
Pani Skarbnik, odnosząc się do wypowiedzi przedmówców dotyczących wniosków do budżetu,
podsumowała,  że  jeśli  wszystkie  z  nich  miałyby  być  zrealizowane,  środki na  inwestycje
musiałyby sięgnąć sześciuset milionów złotych.
Radni przystąpili do głosowania nad projektem uchwały.
Głosowanie: 4 głosy za, 5 głosów przeciwnych (9 obecnych).

Ad. 29. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta
Kalisza na lata 2019-2038.
Głos zabrała pani Irena Sawicka, skarbnik Miasta Kalisza, omawiając projekt uchwały.
Głosowanie: 3 osoby za, 4 wstrzymało się od głosu (7 obecnych).

Ad. 29. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej na terenie miasta
Kalisza.
Projekt uchwały omówił pan Michał Marczak, naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii.
Głosowanie: 6 głosów za (6 obecnych).

Ad. 30. Projekt uchwały w sprawie nadania nazw drogom oraz rondu na terenie miasta
Kalisza.



Projekt uchwały omówił pan Michał Marczak, naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii.
Głosowanie: 7 głosów za (7 obecnych).
Ad.  31.  Pismo  Prezydenta  Miasta  Kalisza  w  sprawie  wyrażenia  opinii  na  temat
zaproponowanych nazw ulic na terenie Osiedla Dobro i Osiedla Tyniec.
Głos w punkcie zabrał pan Michał Marczak, naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii.
Głosowanie:  4 osoby za, 3 wstrzymały się od głosu (7 obecnych).

Ad.  32.  Projekt  uchwały  w  sprawie  granic  jednostek  pomocniczych  na  terenie  miasta
Kalisza.
Projekt uchwały omówiła pani Katarzyna Wawrzyniak, naczelnik Kancelarii Rady Miasta.
Głosowanie: 7 głosów za (7 obecnych).

 Ad. 32. Korespondencja:
 Uchwała  Nr  SO–0954/59/3/Ka/2019  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii
o przedłożonym przez Prezydenta Miast Kalisza sprawozdaniu z wykonania budżetu za
2018 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami.

Pani Irena Sawicka, skarbnik Miasta Kalisza omówiła uchwałę.
 Pismo  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Kaliszu  w  sprawie  dofinansowania  zakupu

radiowozów.
Przyjęto do wiadomości.

 Pismo mieszkańca w sprawie mandatu radnego.
Przewodniczący  komisji  poinformował,  że  pismo  zostało  przekazane  radcy  prawnemu  celem
wydania opinii w przedmiotowej sprawie i na kolejnym posiedzeniu komisja będzie je omawiać.

Ad. 32. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Radny Roman Piotrowski odniósł się do tematu uchwał w sprawie odpadów. Stwierdził, że jego
zdaniem, zużyte opony nie powinny być traktowane jako odpady komunalne, lecz jako odpady
przemysłowe. Radny Eskan Darwich zaznaczył, że zasadniczą kwestią w tym wypadku jest to,
czy opony są własnością prywatną, czy np. zakładu wulkanizacyjnego.
Przewodniczący komisji poinformował, że bardzo dobrze, że taki temat został poruszony, lecz
powinien zostać szerzej poruszony na posiedzeniu Komisji Środowiska.

Ad. 32. Zamknięcie posiedzenia.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji, pan Zbigniew Włodarek zamknął
posiedzenie.

Przewodniczący 
    Komisji Prawa, Porządku Publicznego 

 oraz Samorządu Osiedlowego 
        Rady Miasta Kalisza

         /…/
         Zbigniew Włodarek


